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Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Finansowo - Gospodarczej 

Komisji Oświaty i Kultury 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 14 grudnia 2010r. 
 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 09:15 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury, radny 

Sławomir Urbaniak. W posiedzeniu udział wzięło 15 z 15 członków trzech komisji: 

 

Marek Borowczyk   

Jarosław Bytniewski   

Rafał Drzewiecki    

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński      

Kazimierz Lesiński    

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt   

Katarzyna Ratajczak    

Krzysztof Socha      

Krzysztof Świątczak    

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska   

Katarzyna Zaradzka  

 
 oraz: 
 

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wjta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Kierownik OPS – Mirosława Radzimska 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Projekt budżetu Gminy na rok 2011.  
2. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2011r. 
3. Sprawy bieżące wynikające z działalności Gminy. 
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Ad.1 porządku posiedzenia 

Radny Urbaniak poprosił o przedstawienie projektu budżetu na rok 2011 oraz 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 - 2014 (zwanej dalej WPF) p. Skarbnik. 

Pani Skarbnik poprosiła radnych o naniesienie w przedłożonym projekcie WPF następujących 

poprawek: 

1. W planie na III kwartał roku 2010 w wierszu 1C w sprzedaży majątku było 457.710zł 

zamiast 3.629.692zł. 

2. W pozycji 15A widniało 13,25%, a powinno być 18,21% w roku 2011, w roku 2012 

było 12,82% zamiast  17,78%; w roku 2013 powinno być 17,91%; a w 2014 14,48%. 

Pozycja ta wpływa na wyliczenie maksymalnych dopuszczalnych wskaźników spłaty 

długu. 

• Radny Świątczak zapytał, dlaczego w prognozie ujęto wykonanie budżetu 2010r. za 

trzeci kwartał, a nie cały rok, przy czym lata 2008 i 2009 były ujęte w całości, a 

prognoza na rok 2011 opiera się o wykonanie budżetu za trzy kwartały. Pani Skarbnik 

odpowiedziała, że wg Ustawy plan ma obejmować lata ubiegłe, a w przypadku roku 

2010 plan za trzy kwartały. Ministerstwo Finansów dodatkowo umieściło w tabeli 

rubrykę przewidywane wykonanie na 2010, które zobowiązuje do wykazania planu 

wykonania budżetu z wszystkimi zmianami wprowadzonymi do 30 września 2010r, 

choć Ustawa tego nie przewiduje. 

Następnie p. Skarbnik omówiła projekt WPF wyjaśniając pojęcia związane z budżetem oraz 

sposób obliczania kolejnych wskaźników.  

• Radny Świątczak zauważył, że w komentarzu do budżetu napisano, iż wynagrodzenia 

nauczycieli wzrosną o 2%, a z WPF wynika, że wzrost ten sięga 7%. Pani Skarbnik 

odpowiedziała, że płace wzrosną o 2% od września 2011r., natomiast od początku 

roku zwiększyła się liczba oddziałów w szkołach, stąd zmienia się kwota 

wynagrodzeń dla nauczycieli i procent wzrostu wynagrodzeń. Radny Urbaniak 

zapytał, dlaczego WPF obejmuje dłuższy okres niż prognoza budżetu. Pani Skarbnik 

odpowiedziała, że lata, których dotyczy WPF, obejmują okres na jaki zaciągnięto 

kredyty. 

Pani Skarbnik w dalszej kolejności omówiła szczegółowo projekt budżetu na 2011r. 

• Radny Świątczak powiedział, że przy omawianiu projektu budżetu powinno się 

porównywać jego plan wraz z rzeczywistym wykonaniem – oba dotyczące jednego, 

zakończonego roku. 
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1. Pani Skarbnik powiedziała, że w przedłożonych radnym materiałach pominięto 

rozdział 85216 – zasiłki stałe i poprosiła o uzupełnienie projektu o kwotę w nim 

zawierającą się: 20.685zł. W rozdziale 85214 powinna być kwota 48.724zł. 

2. Następnie poprosiła, by radni odjęli z rozdziału rozliczenie podatku VAT od kwoty 

724.000zł kwotę 48.724zł tak, by pominięty wcześniej rozdział nie burzył całego 

budżetu. W rozdziale tym pozostało więc 675.276zł. Dodała, że wszystkie zapisy 

pozostają bez zmian, gdyż oba rozdziały dotyczą dochodów bieżących. 

Pani Skarbnik powiedziała, że od bieżącego roku obowiązuje zasada, że wydatki 

bieżące mogą być pokrywane wyłącznie z dochodów bieżących oraz z nadwyżki z roku 

poprzedzającego dany rok budżetowy. Dochody bieżące nie mogą być tym samym niższe od 

bieżących wydatków. 

• Radny Drzewiecki zapytał, dlaczego wydatki na Ochotniczą Straż Pożarną 

wzrosły w znaczący sposób w stosunku do roku ubiegłego. Pani Skarbnik 

odpowiedziała, że wzrost te spowodowany jest głównie przez powodzie.  

• Radny Świątczak zapytał, ile razy w ciągu pracy nauczyciel może skorzystać z 

urlopu na poratowanie zdrowia. Pani Sekretarz odpowiedziała, że trzykrotnie z 

przerwami.  

• Ten sam radny zapytał także, jakie stawki Gmina płaci za dzieci, które chodzą 

do przedszkola poza jej granicami i przypomniał, że z budżetu innych gmin 

Kleszczewo otrzymuje 403,18zł/dziecko. Pani Skarbnik odpowiedziała, że 

dzieci z terenu gminy uczęszczają do przedszkola w Swarzędzu, gdzie gmina 

płaci 530zł oraz do przedszkola w Poznaniu – 470,52 zł.  

• Radny Drzewiecki zapytał, dlaczego zwiększono kwotę dotacji na sport. Pani 

Skarbnik odpowiedziała, że zgodnie z sugestią radnych ubiegłej kadencji 

Gmina wspiera także, prócz piłki nożnej jak w latach ubiegłych, inne 

dyscypliny sportowe za pośrednictwem GOKiSu, takie, jak szachy czy piłka 

ręczna. 

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały budżetowej. Pani Skarbnik 

powiedziała, że zgodnie z ustaleniami Rady poprzedniej kadencji poszczególne komisje mają 

obowiązek wyrazić na piśmie swoją opinię o przedstawionym projekcie budżetu. Do tych 

opinii ustosunkowuje się Wójt.  

 

Ad.2 porządku posiedzenia 
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W dalszej części posiedzenia radni poszczególnych komisji w grupach ustalili plan 

pracy na rok 2011 (w załączeniu do protokołu) oraz wydali opinie o budżecie.  

 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Następnie przewodniczący obradom, radny Urbaniak, poprosił referujących o 

przedstawienie przygotowanych projektów uchwał.  

1. Pani Radzimska przedstawiła projekt uchwały nr III/8/2010 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (dalej 

GPPiRPA) na 2011r.  

• Radny K.Socha zapytał, na czym polega wspieranie pozalekcyjnych zajęć 

sportowych. Pani Radzimska odpowiedziała, że np. na wspieraniu finansowym 

drużyny piłki ręcznej juniorek.  

Radny poprosił także o sprecyzowanie działań podejmowanych lokalnie na 

rzecz trzeźwości kierowców. Pani Radzimska powiedziała, że w roku ubiegłym 

rozpropagowywano na terenie instytucji gminnych oraz sklepów ulotki mające 

na celu propagowanie trzeźwości wśród kierowców.  

  

Pani Sekretarz dodała, że pieniądze przeznaczone na GPPiRPA pochodzą z opłat 

wnoszonych do budżetu gminy za pozwolenia na sprzedaż alkoholu. Pieniądze te mogą być 

przeznaczone wyłącznie na ten cel oraz na przeciwdziałanie narkomanii. Dodała, że 

GPPiRPA uchwalany jest na rok, natomiast Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii 

(dalej GPPN) na kilka lat. 

 
2. W dalszej kolejności p. Radzimska przedstawiła projekt uchwały nr III/9/2010 w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2011-

2015. 

• Radny K. Lesiński zapytał, czy jest w Gminie problem narkomanii. Pani 

Radzimska odpowiedziała, że nie. 

• Radny K. Socha zapytał, w jaki sposób szkoły i parafie realizują program 

przeciwdziałania narkomanii. Pani Radzimska odpowiedziała, że w szkołach 

gimnazjalnych przeprowadzane są ankiety weryfikujące styczność młodzieży z 

narkotykami – niewielka ilość przyznała, że miała kontakt z narkotykami. W 

parafii tuleckiej natomiast przy Caritas działa świetlica, której jednym z zadań 

jest przeciwdziałanie narkomanii.  
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Radni zauważyli, że świetlica, o której mówi p. Radzimska, nie prowadzi już 

działalności. Kierownik OPS powiedziała, że z powodu braku informacji 

zwrotnej z tej instytucji przyjęła, że nadal prowadzi działalność, jednak może 

usunąć ten zapis z projektu uchwały. 

 

3. Następnie p. Radzimska przedstawiła projekt uchwały nr III/10/2010 w sprawie 

uchwalenia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Kleszczewo w latach 2011-2015. 

• Radna Zaradzka zapytała, na czym polega wspieranie rodziny w opiece nad 

chorym w domu. Pani Radzimska powiedziała, że chodzi o usługi opiekuńcze 

realizowane przez gminę, również pomoc w znalezieniu opiekuna dla osoby 

wymagającej opieki – w zależności od dochodów są to usługi odpłatne lub 

bezpłatne. 

• Radny Bytniewski zapytał, w porozumieniu z jakimi instytucjami odbywa się 

promowanie sportu i czy uczestniczą w tym trenerzy. Pani Radzimska 

odpowiedziała, że we współpracy z GOKiSem i polega na zachęcaniu do  

udziału w imprezach odbywających się w obiektach sportowych na terenie 

gminy.  

Radny zapytał, o jakie konkretnie imprezy chodzi. Powiedział, że takie 

działania powinny być wsparte autorytetem nauczycieli w-fu i trenerów, a nie 

spotkał się dotychczas z taką współpracą. Pani Radzimska odpowiedziała, że 

jest to program na przyszłe lata i z chęcią podejmie się współpracy 

zaproponowanej przez radnego Bytniewskiego.  

• Pani Sekretarz zapytała, co oznacza termin „asystent rodziny” i uzyskała 

odpowiedź, iż w związku z projektem ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy 

zastępczej będzie to osoba pracująca dla OPS. Asystent ma wspierać 

pracownika socjalnego w pomocy rodzinie w jej funkcjonowaniu. 

Pani Sekretarz zapytała, czy w projekcie budżetu zawarty jest nowy etat. Pani 

Radzimska powiedziała, że zgłaszała taką potrzebę Wójtowi, jednak nie jest 

powiedziane, że osoba taka zostanie zatrudniona w przyszłym roku.  

 

4. W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr III/11/2010 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami w 2011r. Dodała, że projekt uchwały w zawiera wszystkie 
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elementy, które wymaga znowelizowana ustawa o pożytku publicznym i 

wolontariacie.  

 

5. Następnie p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr III/12/2010 w sprawie trybu 

postępowania o udzielenie dotacji celowej na cele publiczne związane z realizacją 

zadań Gminy podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych i 

niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, sposobu ich rozliczania oraz kontroli 

wykonywania zadań zleconych. 

Uchwała będzie stosowana we wszystkich tych przypadkach, kiedy nie będzie miała 

zastosowania ustawa o pożytku publicznym i wolontariacie - dodała, iż w związku z 

ustawą o sporcie wykluczono możliwość organizowania konkursu w zakresie sportu w 

trybie ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie.  

• Radny Urbaniak zapytał, czy sposób przyznawania dotacji ulegnie zmianom. 

Pani Sekretarz zaprzeczyła i dodała, że jedyną zmianą jest brak konkursu o 

dotacje. 

• Radna Ratajczak wracając do projektu poprzedniej uchwały zapytała, czy 

10.000zł przeznaczone na program współpracy z organizacjami 

pozarządowymi zostało w budżecie zawarte w kwocie 50.000zł.  

Pani Sekretarz odpowiedziała, że jest to osobna kwota. 

Radna zapytała także, czy dużo organizacji interesuje się tą formą dotacji. Pani 

Sekretarz odpowiedziała, że korzysta z tej dotacji stowarzyszenie w Ziminie.  

Radny Bytniewski zapytał, kto może ubiegać się o tę dotację. Pani Sekretarz 

odpowiedziała, że stowarzyszenia działające na rzecz Gminy Kleszczewo, 

uprawnione do startowania po te środki, a informacje o programie są 

zamieszczone na stronie internetowej gminy. 

 

6. W dalszej kolejności p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr III/13/2010 w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na budowę ciśnieniowej 

sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Krzyżowniki, Śródka, Zimin, Krerowo, 

Markowice, Kleszczewo, Poklatki. P. Skarbnik wyjaśniła, iż z powodu przesunięcia 

terminu części prac związanych z budową kanalizacji na rok 2011 należy podzielić 

kwotę zaciągniętej pożyczki na dwa lata – w roku 2010 kwota pożyczki wynosiłaby 

624166,73zł, w roku 2011 – 502933,27zł zmieniając tym samym uchwałę z 25 marca 
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2010r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej.  

• Radny Rajchelt zapytał, czy w związku z przesunięciem płatności Gmina 

poniesie dodatkowe koszty. Pani Skarbnik zaprzeczyła. 

 

7. Następnie p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr III/14/2010 w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW zadania pod nazwą 

„Budowa ciśnieniowej sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Krzyżowniki, 

Śródka, Zimin, Krerowo, Markowice, Kleszczewo, Poklatki oraz wymianę sieci 

wodociągowej w miejscowościach Krerowo, Kleszczewo, Poklatki”. Wyjaśniła, iż 

sytuacja jest analogiczna do przywołanej przy projekcie uchwały nr III/13/2010, a 

pożyczka została zaciągnięta w Banku Gospodarstwa Krajowego. Kwota pożyczki 

zostałaby więc podzielona na dwa lata – w 2010r. wynosiłaby 2.511.000zł, w 2011r. 

1.489.000zł.  

 

8. W dalszej części posiedzenia p. Skarbnik zreferowała projekt uchwały nr III/15/2010 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010r.  

 

Radni nie mieli więcej pytań, przewodniczący obradom zakończył więc posiedzenie o 

godzinie 15:50. 

 

  Protokołowała:    Za zgodność z przebiegiem obrad: 

 

Elżbieta Zimniak                Sławomir Urbaniak 

 

 

 
 

 

 

 
 

 


